
Protokół Nr 25/18

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 8 maja 2018r.
godz. 8,30 w sal nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach ul. Zamkowa 16 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Zofia Kriger-Kozłowska – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

Radni zostali skutecznie powiadomienie o posiedzeniu Komisji.

Rozszerzony porządek obrad :

1. Informacja na temat przyjęcia porządku obrad i protokołu Nr 24/18 z dnia 24.04.2018r.
2.  Zaopiniowanie  prośby  PCM  Sp.  z  o.o.  o  wyrażenie  zgody  na  inwestycje  powyżej
10.000 zł dotyczące:
-  prac  remontowych  oddziału  dziecięcego  (wniosek  PCM.PT.0607/06/2018  z  dnia
25.04.2018r.),
-  prac  remontowych  dachu budynku Psychiatrii  (wniosek PCM.PT.0607/07/2018 z  dnia
25.04.2018r.)
3.  Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2017  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  wraz  ze  sprawozdaniem  finansowym
podległych merytorycznie komisji wydziałów i jednostek:
- Urząd Stanu Cywilnego,
- Wydział Spraw Obywatelskich,
- Wydział Zarządzania Kryzysowego i Informacji Niejawnych,
- Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji,
- Miejski Ośrodek Kultury,
- Muzeum Miasta Pabianic,
- Miejska Biblioteka Publiczna,
- Wydział Edukacji, Kultury i Sportu,
- Straż Miejska,
-  Miejskie  Centrum  Pomocy  Społecznej  (sprawozdanie  z  działalności  merytorycznej
i finansowej MCPS w Pabianicach za rok 2017)
- Wydział Spraw Społecznych i Gospodarczych (w tym Żłobek Miejski),
3. Sprawy różne: do wiadomości:
- Ocena zasobów pomocy społecznej za 2017r. dla Miasta Pabianic 

Ad. 1
Przewodniczącą  Komisji  Oświaty  i  Spraw  Społecznych  Pani  Zofia  Kriger-Kozłowska
(dalej: Przewodnicząca  Komisji)  przywitała  wszystkie  osoby  przybyłe  na  posiedzenie
Komisji. 

Informacja na temat przyjęcia porządku obrad.
Przewodnicząca  Komisji  zapytała  czy  są  uwagi  do  porządku  obrad.  Uwag  nie  było,
przyjęto.
Przewodnicząca Komisji  zapytała czy są uwagi  do protokołu nr 24/18 dnia 24 kwietnia
2018r. Uwag nie było, przyjęto.
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Ad. 2
Zaopiniowanie prośby PCM Sp. z o.o. o wyrażenie zgody na inwestycje powyżej 10.000 zł
dotyczące:
-  prac  remontowych  oddziału  dziecięcego  (wniosek  PCM.PT.0607/06/2018  z  dnia
25.04.2018r.),
-  prac  remontowych  dachu budynku Psychiatrii  (wniosek PCM.PT.0607/07/2018 z  dnia
25.04.2018r.) (zał. nr 2)

Prezes  PCM  Sp.  z  o.o.  Pani  Agnieszka  Owczarek:  pierwsza  prośba  jest  związana
z nakazem sanepidu i dotyczy remontu na oddziale dziecięcym, kwota, którą przeznaczmy
na remont to jest  26 tysięcy zł,  obejmuje pomalowanie 6 sal i  załatanie podłóg w tych
salach,  prace  wykonają  nasi  pracownicy,  termin  do  30  czerwca  2018r.  Druga  prośba
dotyczy remontu  dachu na budynku  Psychiatrii,  kwota  126 tysięcy zł,  ale  na  naprawę
dachu  to  nie  aż  tak  dużo,  materiały  otrzymamy  z  darowizny,  prace  wykona  firma
zewnętrzna.  Trzeba zdjąć  starą  papę,  wykonać  prace  remontowo-naprawcze  i  założyć
nowa papę. Remont konieczny, bo dach przecieka, woda się leje do środka.

Zaopiniowanie  wniosków  PCM  Sp.  z  o.o.:  za  –  5,  przeciw  -  0  wstrzymało  się  -0.
Jednogłośnie. 

Wyciąg z protokołu (zał. nr 3) 

Ad. 3
Omówienie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za
rok 2017 w zakresie  dochodów i  wydatków wraz ze  sprawozdaniem finansowym
podległych merytorycznie komisji wydziałów i jednostek   (zał. nr 4)

Przewodnicząca  Komisji  wskazała,  że  wszyscy  radni  otrzymali  sprawozdanie
z wykonania budżetu w formie papierowej, ale również online, każdy miał czas, żeby się
zapoznać z jego treścią, poprosiła o zwięzłe, merytoryczne omówienie wykonania budżetu.

Urząd Stanu Cywilnego zadania zlecone z zakresu administracji rządowej

USC wykonuje zadania zlecone z zakresu administracji rządowej, nie podlega to ocenie
rady miejskiej. 

Wydział Spraw Obywatelskich

Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Pan Wojciech Poros  (dalej:  Naczelnik WSO):
plan budżetu WSO zamykał się w kwocie 13.554 zł i są to środki finansowe jako dotacja
celowa na prowadzenie i aktualizację stałego rejestru wyborców.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.
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Wydział Zarządzania Kryzysowego i Informacji Niejawnych

Wydział  Zarządzania  Kryzysowego  i  Informacji  Niejawnych  Pan  Daniel  Duraj:  budżet
WZKiIN wynosił  779.100 zł.  Kwota  jest  tak wysoka bo mamy rezerwę na zarządzanie
kryzysowe, w tamtym roku była  to  kwota  544 tysiące zł,  z  czego to  był  pierwszy rok,
kiedy tę rezerwę uruchomiliśmy w dużej mierze, przeznaczyliśmy 100 tysięcy na zakup
agregatu  dużej  mocy  na  wypadek,  gdyby  zdarzyła  się  sytuacji  kryzysowa.  Pozostała
kwota na  funkcjonowanie  OSP  i  dotacja  celowa  na  obronę  cywilną  i  zarządzanie
kryzysowe (zadania zlecone z zakresu administracji rządowej).

Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan  Andrzej  Żeligowski  (dalej:  Przewodniczący  Rady):
co się dzieje z tymi pieniędzmi niewydanymi?

Skarbnik Miasta Pani Anna Łosiak (dalej: Skarbnik Miasta): pieniądze niewydane wracają
do budżetu i na koniec roku stanowią tzw. wolne środki. Państwo je rozdysponowujecie
rozdysponowujemy na różne działania inwestycyjne.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Piotr Adamski  (dalej: Dyrektor MOSiR):
budżet  wykonany  w  dochodach  w  96,4%,  natomiast  w  wydatkach  w  93,85%.
Najpoważniejszą  grupę  wydatkową  stanowią  wydatki  na  wynagrodzenia  i  pochodne.
Wszystkie szczegóły w analizie finansowej, odpowiem na pytania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Miejski Ośrodek Kultury

Przewodnicząca  Komisji:  nie  ma  Pani  Dyrektor.  Nie  mieliśmy  przedstawionego  ustnie
sprawozdania, ale każdy z nas ma ogólne sprawozdanie.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Muzeum Miasta Pabianic

Muzeum Miasta Pabianic Pan Ryszard Adamczyk: budżet Muzeum 1.533.105 zł, dotacja
bezpośrednio z Urzędu 1.511.665 zł, oczekuje pytań. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.
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Miejska Biblioteka Publiczna

Dyrektor  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  Pani  Marzena  Litman:  wszystko  jest
w sprawozdaniach,  mamy  1.340.500  zł  dotacji,  wykonanie  100%.  Natomiast  chciałaby
też pochwalić,  że  Biblioteka  kolejny  rok  odnotowała  wzrost  czytelnictwa,  na  co  wpływ
ma na pewno kompetencja kadry i nowości, pozyskiwane środki na nowości, na wszystkie
pytania  odpowiem.  Gro  naszych  środków idzie  na  wynagrodzenia,  które  i  tak  nie  są
wystarczające.

Przewodnicząca Komisji: ponieważ powstała wątpliwość, że powinniśmy opiniować każdy
wydział czy jednostkę pojedynczo, wróćmy jeszcze raz i zaopiniujmy po kolei wykonanie
budżetu przez jednostki, które dotąd omówiły temat. 

Radna Grażyna Wójcik: ja wprawdzie nie jestem prawnikiem, ale 8 lat pracuję w radzie
i zawsze głosowaliśmy pojedynczo każda jednostkę. 

Skarbnik  Miasta:  sprawozdanie  Prezydent  przedstawia  Radzie  jedno,  są  w nim działy,
rozdziały itd. w których mieszczą się poszczególne jednostki. Skoro zaprosiliście Państwo
przedstawiciela  każdej  jednostki,  która  jest  w  kompetencji  Komisji,  to  wydaje  mi  się,
że powinniście  opiniować  pojedynczo.  Jako  rada  będziecie  zatwierdzać  cały  dokument
na sesji absolutoryjnej. 

Przewodnicząca Komisji: dobrze, zatem wróćmy po kolei do zaopiniowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017
przez MBP: za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała
pozytywnie. 

Wydział Edukacji, Kultury i Sportu

Pani Mariola Nowak Wydział Edukacji Kultury i Sportu: w 2017 wszystkie zadania nałożone
na WEKiS zostały zrealizowane. Głównym zadaniem było oczywiście wdrożenie reformy
edukacji,  powróciliśmy  do  stanu  sprzed  1999r.  Obyło  się  bez  większych  problemów,
mieliśmy 27 klas 7, zostały jeszcze 3 klasy gimnazjum 

Radna  Grażyna  Wójcik:  wydaje  mi  się,  że  w  sprawozdaniu  jest  błąd,  wskazano,
że w szkole  podstawowej  nr  8  w  wydatkach  inwestycyjnych  kupiono  komputer  za
60 tysięcy zł, oczywiście chodzi o 20 komputerów, należy to poprawić.

Skarbnik: zmiany tego typu mogę zgłosić tylko autopoprawką na sesji.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Straż Miejska

Zastępca Komendanta Straży Miejskiej Pan Jarosław Biskupski (dalej: Z-ca Komendanta):
budżet  Straży Miejskiej  początkowo 1.972.200 zł,  po zmianach 1.773.200 zł  wykonany
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w 98,6%.  W  poszczególnych  paragrafach  wykonanie  od  87,6%  do  100%,  największą
grupę wydatków stanowią wynagrodzenia pracowników i pochodne. Proszę o pytania.
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Miejskie Centrum Pomocy Społecznej

Dyrektor Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej Pani Bożena Bednarska (dalej: Dyrektor
MCPS): budżet  2017r.  zaplanowany  został  na  kwotę  67.523.495,77zł,  wykonanie
na poziomie  98,46%  tj.  kwota  66.483.724,68  zł.  Na  budżet  ten  składają  się:  zadania
własne ze środków gminy,  zadania własne realizowane ze środków państwa i  zadania
zlecone z zakresu administracji rządowej. Bardzo proszę o pytania.

Przewodnicząca Komisji: otrzymaliśmy dwa sprawozdania, bardzo szczegółowe, mieliśmy
czas,  żeby się  z  nimi  szczegółowo zapoznać,  czy są  w związku z tym pytania? Mnie
zastanowiło  jedno,  że  zasiłki  pobiera  bardzo  dużo  osób,  które  powinny  być  czynne
zawodowo. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  Pan  Andrzej  Żeligowski  (dalej:
Przewodniczący Rady): czy liczba osób korzystających z zasiłków rośnie czy maleje?

Dyrektor  MCPS:  trudno  powiedzieć,  następuje  fluktuacja,  część  osób  podejmuje
zatrudnienie, ale jest też szara strefa, której nie jesteśmy w stanie sprawdzić. Na pewno
zmniejsza  się  liczba  klientów  w  pomocy  środowiskowej  -  rodzin,  które  mają  dzieci.
Korzystają  one  ze  świadczenia  500+  i  innych.  Zmniejsza  się  też  ilość  dzieci
korzystających z  obiadów w  szkole,  żmudna  procedura,  wywiad  powodują,  że  rodzice
rezygnują, mając te pieniądze. niektóre matki rezygnują też z obiadów w szkole, mając
to świadczenie.  Jeśli  chodzi  o  statystyki  alkoholików,  to  nie  należy  chyba  tego
tematu podejmować,  wiele  osób  jest  niezarejestrowanych,  trudno  powiedzieć,  czy  jest
ich więcej. Picie okazjonalne a uzależnienie to jest ogromna różnica. 
 
Grażyna Wójcik: globalna liczba odbiorców świadczeń z pomocy społecznej, czy jest taka
analiza prowadzona pod kątem w proporcji  w stosunku do ogólnej liczby mieszkańców
i ewentualnie jak to się zmienia (bez 500+).

Dyrektor:  ilość osób wskazana w sprawozdaniu, około 3.960 rodzin korzysta z pomocy
środowiskowej, nigdy nie posługujemy się terminem osoba.

Sprawozdanie z działalności merytorycznej i finansowej MCPS w Pabianicach za rok 2017
– zał. nr 5.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Wydział Spraw Społecznych i Gospodarczych

Pani Ewa Smuga Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia w Wydziale
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Spraw  Społecznych  i  Gospodarczych  omówiła  wykonanie  budżetu  wydziału:
wypracowaliśmy dochody rzędu 1.387.585,63 zł, prawie w całości wydane na profilaktykę
uzależnień,  ponieważ  gro  z  nich  pochodziło  z  opłat  za  zezwolenia  na  sprzedaż
napojów alkoholowych.  Wydatki:  profilaktyka  uzależnień  przede  wszystkim,  gro  z  tych
pieniędzy  przeznaczona  na  działalność  Ośrodka  Profilaktyki  i  Integracji  Społecznej,
dalej na  Placówkę  Wsparcia  Dziennego  Junior,  która  również  realizuje  programy
psychoterapeutyczne.  Pozostała  część  środków  na  realizację  zadań  Wydziału.
Oprócz profilaktyki uzależnień realizowaliśmy inne zadania objęte Narodowym Programem
Zdrowia.  Poza  tym  wspieraliśmy  stowarzyszenia,  Miejską  Radę  Seniorów,  działał
punkt obsługi  przedsiębiorcy  i  cały  proces  budżetu  obywatelskiego,  to  były  środki
zaplanowane w budżecie naszego wydziału. Poza tym duża część to środki przeznaczone
na finansowanie pobytu dzieci w pieczy zastępczej, w 2017r. To było prawie 850 tysięcy zł.
W razie pytań, chętnie odpowiem.

Żłobek Miejski

Pani  Wioleta  Winiarska  Dyrektor  Żłobka  Miejskiego  w  Pabianicach  (dalej:  Dyrektor
Żłobka): w  moim  imieniu  sprawozdanie  przedstawi  główna  księgowa  Pani  Sylwia
Lucimińska.

Pani  Sylwia  Lucimińska:  plan dochodów budżetowych w 2017r.  wynosił  519.633,00 zł,
wykonanie  558,967,85  zł  co  stanowi  107,7%.  Nadwyżka  wykonania  planu  wynika
z nadwyżki  czesnego  za  pobyt  dzieci  w  żłobkach,  która  jest  spowodowana  lepszą
frekwencją  niż  się  spodziewano.  Plan  wydatków  budżetowych  za  ubiegły  rok  wynosił
3.009.128,00  zł,  wykonanie  3.008.019,35  co  stanowi  99,96  %.  Największe  wykonanie
to paragrafy płacowe. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017
Wydziału  Spraw  Społecznych  i  Gospodarczych  i  Żłobka  Miejskiego  w  Pabianicach:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Informacja Komisji  Oświaty i Spraw Społecznych w sprawie omówienia i  zaopiniowania
ww. sprawozdania (zał. nr 6).

Ad. 4
Sprawy różne:
- Ocena zasobów pomocy społecznej za 2017r. dla Miasta Pabianic sporządzona przez
Miejskie Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach (zał. nr 7 – cały dokument znajduje
się w dokumentacji do sesji Rady Miejskiej Nr LV/2018 z dnia 29 maja 2018r.);

Przewodnicząca Komisji  wskazała,  że wszyscy radni  otrzymali  skany ww.  dokumentów
na adresy  skrzynek  e-mail,  materiał  szczegółowy  wnikliwy,  zapoznali  się  z  treścią.
Pytań nie było.

Przewodniczący Rady: czy do żłobka jest swobodny dostęp, czy w żłobku brakuje miejsc?

Dyrektor  Żłobka:  z  tym  dostępem,  jest  bardzo  różnie,  rodzice  składają  bardzo
dużo wniosków,  rekrutacja  cały  rok,  dzieci  jest  bardzo  dużo.  Komisja  rekrutacyjna  jest
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przewidziana w tym roku na 6 czerwca, dopiero wówczas ukażą się listy dzieci przyjętych,
listy  rezerwowe,  okaże  się  ile  miejsc  braknie.  Ten  rok  jest  ważny,  mamy
termomodernizacje  filii  naszego  żłobka,  pod  koniec  czerwca  mamy  zaplanowaną
przeprowadzkę dzieci z filii  do budynku przy ul. Moniuszki, będziemy się mieścić. W tej
chwili w obu placówkach mamy 96 dzieci, mamy zapewnione dla tych dzieci sale zabaw,
jadalnie, pokoje wypoczynkowe. 

Przewodnicząca  Komisji  podziękowała  wszystkim  za  udział  w  Posiedzeniu  Komisji
i zamknęła posiedzenie.
 
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 9,05.

Nagranie CD – zał. nr 8

Protokołowała: Przewodniczyła:

    Magdalena Witkowska                 Zofia Kriger-Kozłowska
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